



Voprosy istorii estestvoznaniia i tekhniki. 2013-2024

ISSN 0205--9606

URL - <http://vietmag.org>

All right reserved

Issue 2 Volume 34. 2013

UNKNOWN CHAPTERS FROM THE HISTORY OF PALEONTOLOGY INSTRUCTION AT THE MINING INSTITUTE

Mariya Tsinkoburova

Ioanna Bodylevskaya

Darya Bezgodova

Abstract

This article uses materials from the archive of the St. Petersburg Mining Institute, its kafedra of historical and dynamic geology, the archive of the Borisyak-Bodylev-sky family, and recollections by alumni, in order to reconstruct some of the unknown early stages of the teaching of paleontology in Russia, analyse textbooks, and examine conceptual approaches to the discipline.

Keywords list (en):

Date of publication: 01.04.2013

Citation link:

Bezgodova D., Bodylevskaya I., Tsinkoburova M. UNKNOWN CHAPTERS FROM THE HISTORY OF PALEONTOLOGY INSTRUCTION AT THE MINING INSTITUTE // Voprosy istorii estestvoznaniia i tekhniki. – 2013. – V. 34. – Issue 2 C. 67-78 . URL: <https://vietmag.org/s0205-96060000616-4-1-ru-310/>

НЕИЗВЕСТНЫЕ СТРАНИЦЫ ИЗ ИСТОРИИ ПРЕПОДАВАНИЯ ПАЛЕОНТОЛОГИИ В ГОРНОМ ИНСТИТУТЕ

**Цинкобурова Мария Георгиевна
Бодылевская Иоанна Витальевна
Безгодова Дарья Викторовна**

Аннотация

В статье рассматриваются отдельные наименее известные страницы из истории преподавания палеонтологии в Горном институте и в России. Приводятся характеристики ранних учебных пособий, воспоминания выпускников об особенностях преподавания в различное время. Авторы используют ранее не опубликованные материалы из архива кафедры исторической и динамической геологии (ИДГ) Санкт-Петербургского горного института и домашнего архива семьи Борисьяк-Бодылевских.

Ключевые слова: Горный институт, палеонтология, Я. Г. Зембницкий, Н. Н. Яковлев, Д. В. Наливкин

Дата публикации: 01.04.2013

Ссылка для цитирования:

Безгодова Д. В. , Бодылевская И. В. , Цинкобурова М. Г. НЕИЗВЕСТНЫЕ СТРАНИЦЫ ИЗ ИСТОРИИ ПРЕПОДАВАНИЯ ПАЛЕОНТОЛОГИИ В ГОРНОМ ИНСТИТУТЕ // Вопросы истории естествознания и техники. – 2013. – Т. 34. – №2 С. 67-78 . URL: <https://vietmag.org/s0205-96060000616-4-1-ru-310/>